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Dato:2.11.2010 Sagsbehandler: phnie J.nr.:006957-2008 
   

Referat af møde med sommerhuskontaktudvalget 28.oktober 2010 
Rådhuset
Torvet 2 
3600 Frederikssund 

Telefon 47 35 10 00 
Telefax 47 35 10 99 

epost@frederikssund.dk 
www.frederikssund.dk 

CVR-nr. 29 18 91 29 
Bank 2232 – 5369 148 895 

Ekspeditionstid
Mandag til onsdag: 
9.00 – 15.00 
Torsdag:
10.00 – 18.00 
Fredag:
9.00 – 14.00 

Til stede. 
Fra Sommerhusgrundejerforeningerne i kreds 1 deltog:
Suzan Lenz Hornsved gastronomerne@mail.dk  / susanlenz@dadlnet.dk
Dennis Møller Andersen Hornsved dmandersen00@gmail.com
Lillan Brandt Fællesråd Nord lillanbrandt@hotmail.com
John Stuhr Madsen Fællesråd Nord stuhr-madsen@mail.dk

Fra sommerhusgrundejerforeningerne i Jægerspris Syd kreds 2 deltog
Jørn Høyer Gl. Færgegaard/Stenhøjgård joelhoyer@gmail.com
Bjørn Jensen Gerlev Strandpark bj-rn@jensen.mail.dk
Svend Jønsson Hvilehøj svend.joensson@mail.dk

Fra sommerhusgrundejerforeningerne i Skibby  kreds 3 deltog:
Jørgen Larsen. Vellerup Sommerby oliver.larsen@mail.dk
Allan Kirkestrup Vellerup Sommerby ak@akak.dk
Bjarne Hansen Fjordparken  
Gitte Larsen Stormgården gla@post1.tele.dk

Fra Frederikssund Kommune deltog: 

Form. for TMU Morten Skovgaard 
Form. For PLUD: John Schmidt Andersen 
Fagchef for Natur, Teknik og Miljø Pia Holm Nielsen 
Natur og miljø geolog Bent Kjær Hansen 
Natur og miljø skovfoged Troels Karlog 

Dagsorden /Referat
1. Velkommen og præsentation ny repræsentanter for Fællesråd Nord 

Lillian Brandt og John Stuhr Madsen. Suppleant for Hornsved Suzan 
Lenz, supl for Carsten Brøsch er Bjarne Hansen 

2. Godkendelse af dagsorden / godkendt

3. Opsamling vedr. referat fra sidste møde, godkendt

4. Vedligeholdelse og udbygning af diger langs fjorden.v. Bent Kjær  



Bent fortalte at der i 1999 blev foretaget en registrering af diger, 
stensætninger m.m. alt hvad der ikke er registreret skal der søges om 
tilladelse til.  Registreringen kan ses på vedhæftede fil. Kommunen er 
myndighed på plansager, og kystinspektoratet på søterritoriet og 
Miljøcenter Roskilde er myndighed på strandbeskyttelseslinien, natura 
2000 og habitatområder. Der skal sikres fri adgang til stranden.  God ide 
at gå digesyn sammen med naboforeningerne. Der er ikke fra overordnet 
myndighed taget stilling til hvordan klimaet vil indvirke på digehøjden. 

5. Fjordstien mellem Færgegården og Skuldelev strand V. Troels Karlog. 
Troels fortalte om arbejdet med fjordsti projektet. Der er indgået aftale 
med de fleste grundejere, stien bliver en rekreativ natur cykel/ gangsti 
uden lys og uden snerydning. Stiforløbet bliver både på eksisterende 
småveje og forbindes med nyanlæg i lergrus. Kort vedlægges.  

6. Orientering fra foreningerne  
Hornsved: bruger 250.000 kr. til udbedring af dræn, der efterlyses 
handling på grundejer der fylder jord på grund. 
Fællesråd N. Digerne er rettet til 1.70m over daglig vande 
Vellerup Sommerby: efterlyser kommunens bistand i sager om 
overholdelse af deklarationer. Der ønskes en fast kontaktperson der kan 
bære sagerne igennem. 
Fjordparken:problem med ulovlig sommerhusbeboelse. 
Stormgården: har klaget til kommunen over manglende hækkeklipning. 
Hvilehøj: hækkeklip langs Orebjerg Storgard? vej og park klipper langs 
Dalbyhusevej.  
Gerlev strandpark: ønsker inst. Nexus flyttet. 

7. Generel drøftelse af hvordan sager der tilgår kommunen bedst kan 
forberedes. Der ligger et klageskema på nettet som kan bruges, dertil 
skal bruges et kortbilag som også kan printes fra nettet. Belys sagen 
godt og problemstillingen.   
Pia redegjorde for at der ligger et klageskema på nettet som kan 
benyttes, det er vigtigt at sagen er belyst så godt som muligt.  
http://www.frederikssund.dk/media(10012,1030)  

8. Generel orientering fra kommunen.  
 vedr.afbrænding af haveaffald, gælder hele året også i lz, der gives 

ikke dispensation. 
 kloakstatus Kulhuse, der er ikke pt. planer om yderligere tiltag, 

medmindre der kommer et krav i forbindelse med vandplanerne. 
cykelsti Kulhuse- Jægerspris m.m.

 der er søgt om en aktivitets sti fra Jægerspris til Kulhuse, vi afventer 
svar fra Vejdirektoratet.   

 Vandplan, er i høring 5.oktober 2010- 5-april 2011 

9. Næste møde 28.april 2011 

Med venlig hilsen 
Pia Holm Nielsen 
fagchef 
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